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Besvarelse af spørgsmål 252 alm. del stillet af udvalget den 8. septem-

ber 2023 efter ønske fra Nick Zimmermann (DF). 

 

Spørgsmål:  

Hvad mener ministeren om, at de tre største realkreditinstitutter i perioden 

2016-2021 har udbetalt ca. to tredjedele af resultatet efter skat på 75 mia. 

kr. til udbytte, herunder om ministeren finder det retfærdigt, at dette beløb 

i høj grad er kommet på baggrund af øgede bidragssatser hos almindelige 

boligejere? 

 

Svar: 

Det er afgørende for den finansielle stabilitet, at realkreditinstitutterne er 

robuste, og derfor skal de være velkapitaliserede. Generelt bør institutterne 

opbygge kapital i gode tider, så institutterne kan modstå dårlige konjunk-

turer.  

 

I forhold til bidragssatserne mener jeg, at realkreditsektoren bør overveje, 

om de fortsat bør ligge på uændret niveau, hvis det oprindelige argument 

for bidragssatsforhøjelserne ikke længere er til stede, som Konkurrence- 

og Forbrugerstyrelsens rapport fra februar 2023 peger på. 

 

Dét spørgsmål afholdt jeg møde om med Realkreditrådet og Finans Dan-

mark før sommeren, og jeg forventer et nyt møde herom i efteråret.  

 

 

Med venlig hilsen 
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